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Z á p i s n i c a 
zo zasadnutia Finančnej komisie pri Mestskom zastupiteľstve          

mesta Spišská Nová Ves zo dňa 25. novembra 2024 
 
Prítomní:  podľa prezenčnej listiny 
Program:   

1. Úvod 
2. Návrh rozpočtu na roky 2025, 2026, 2027 
3. Návrh 3. zmeny rozpočtu mesta v roku 2024 
4. Prijatie dlhodobého bankového úveru 
5. Návrh VZN mesta o daniach a poplatkoch 
6. Rôzne 
7. Záver 

 
1. Úvod – prítomných privítal predseda Mgr. Rastislav Javorský. Privítal aj zástupcov mesta, 
a to primátora, zástupcu primátora, hlavného kontrolóra a prednostu MsÚ.  
 
2. Návrh rozpočtu mesta na roky 2025, 2026, 2027 – vedúca fin. oddelenia informovala 
o ukončení procesu prípravy rozpočtu, návrh je zverejnený na úradnej tabuli mesta a CEUT. 
Návrh sa tak, ako bol predstavený na ostatnom zasadnutí fin. komisie 29. 10. 2024 nemenil. 
Príjmová časť rozpočtu, v časti podielová daň, bola zostavená na úrovni prognózy zverejnenej 
RRZ. Rozpočet príjmov z miestnych daní a daní z nehnuteľností, poplatku za komunálny odpad sa 
určil na základe ročného predpisu (október 2024), bez príjmov zo zvýšených sadzieb. Pri poplatku 
za komunálny odpad sa počítalo aj s úľavami. Návrh rozpočtu nedaňových príjmov bol 
navrhovaný na základe ročných predpisov nájomného a poplatkov za služby, podľa 
predpokladaného objemu ťažby dreva, nákladov na pestovnú činnosť, príp. na základe skúsenosti 
z predchádzajúcich rokov. Bežné transfery na prenesené kompetencie sú stanovené na základe 
ostatných oznámení, počíta sa aj s transferom pre MŠ (zmena financovania). Kapitálové transfery 
rozpočtované nie sú, budú započítané do rozpočtu až v čase pripísania na účet mesta. V rozpočte 
z predaja majetku sa počíta s predajom jedného bytu a pozemkov vo Ferčekovciach a Novoveskej 
Hute. Finančné operácie, v návrhu je prevod z rezervného fondu 150 tis. eur na splátky úveru 
a použitie účelových nevyčerpaných fin. prostriedkov zo ŠR, príp. štátnych fondov. Vo 
výdavkovej časti sú rozpočtom kryté výdavky na zabezpečenie nevyhnutných činností mesta, 
ktoré mesto zo zákona musí zabezpečovať. Požiadavky jednotlivých správcov boli vyššie, zdroje 
mesta sú však obmedzené. Kapitálové výdavky sa  navrhujú financovať z vlastných príjmov RO, 
z nevyčerpaných účelových transferov zo ŠR, z predaja majetku, z Environmentálneho fondu. 
Všetky ďalšie akcie, ktoré sú stanovené ako priority mesta, príp. projekty, u ktorých je potrebné 
spolufinancovanie sa plánujú financovať z úveru, ktorý bude bodom rokovania MsZ. Finančné 
operácie, čo sú splátky istín úverov, sú stanovené na základe úverových zmlúv. 
Ing. Ľubomír Pastiran:    sa opýtal, ktoré prvky programovej štruktúry mesta bude potrebné 
v priebehu roka posilniť, ktoré bežné činnosti dofinancovať. 
Ing. Iveta Topoliová: odpovedala, že v súčasnej dobe nevieme presne vyčísliť výšku transferu na 
vykrytie straty pri prevádzke MVD, určite bude potrebné zvýšiť rozpočet na vysprávky MK, 
chodníkov, parkovísk (požiadavka bola vyššia) a tiež rozpočet na poplatky za odvod dažďovej 
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vody zo spevnených plôch. MsP požiadala o navýšenie stavu zamestnancov, a to o jedného 
policajta. Ročné vyúčtovanie v bytoch a nebytových priestoroch ukáže koľko budeme musieť 
použiť na vrátenie preddavkov. Všetky kapitoly však postihne zvýšené DPH z 20 na 23 % 
a transakčná daň, ktorú podnikatelia premietnu do cien.  
Členom fin. komisie bolo zaslané aj odborné stanovisko hlavného kontrolóra k návrhu rozpočtu na 
roky 2025 až 2027. 
Hlasovanie: z prítomných šiestich členov bolo: 
za: 6 
proti: 0 
zdržal sa hlasovania: 0 
Finančná komisia zobrala Návrh rozpočtu na roky 2025, 2026, 2027 na vedomie a jednohlasne 
odporučila poslancom MsZ návrh rozpočtu na rok 2025 schváliť. 
 
3. Návrh na 3. zmenu rozpočtu – ved. fin. oddelenia predstavila návrh zmeny rozpočtu. 
Zmenou by sa zvýšili príjmy a výdavky o 6 985 eur. V príjmovej časti sa navrhuje zvýšiť vlastné 
príjmy RO. Mesto zmeny nenavrhuje. Výdavková časť - pri bežných výdavkoch je v návrhu 
zvýšenie o 18 635 eur, pri kapitálových sa rozpočet znižuje o 11 650 eur. Výdavkové fin. operácie 
sú bez zmeny. Okrem rozpočtových organizácií navrhujú úpravu aj príspevkové organizácie, a to 
zvýšenie vlastných príjmov – tržieb, ktoré plánujú použiť na opravy a údržbu, energie a na 
projekty. 
Hlasovanie: z prítomných šiestich členov bolo: 
za: 6 
proti: 0 
zdržal sa hlasovania: 0 
Finančná komisia zobrala Návrh 3. zmeny rozpočtu v roku 2024 na vedomie a jednohlasne 
odporučila poslancom MsZ návrh schváliť. 
 
4. Prijatie dlhodobého bankového úveru – v MsZ sa bude prejednávať zámer financovania 
investičných akcií úverom, informovala ved. fin. oddelenia. Zámer je čerpať 4 mil eur, s 15 
ročnou splatnosťou a odloženými splátkami o jeden rok. Úverové zdroje by sa čerpali dva roky, 
v prvom 1,6 mil. eur, v druhom 2,4 mil. eur. Účel je uvedený v dôvodovej správe, v tabuľke je 
zoznam investičných akcií a projektov, pri ktorých je potrebné spolufinancovanie. Podmienky na 
prijatie úveru mesto spĺňa, keďže jeho zadlženosť je aktuálne na úrovni 15,3 % skut. bežných 
príjmov predchádzajúceho roka. O splnení podmienok prijatia úveru napísal hlavný kontrolór 
svoje stanovisko. Stanovisko bolo zaslané členom komisie. 
Mgr. Rastislav Javorský: pripomenul, že žiadali o vyčíslenie výšky splátok a úverového 
zaťaženia pri čerpaní 7 mil. eur.  
Ing. Iveta Topoliová: odpovedala, že na stretnutie s poslancami bola pripravená prezentácia 
s vyčíslením splátok, výškou dlhu v porovnaní s bežnými príjmami pri čerpaní úveru 3 mil.,          
4 mil., 7 mil. eur. Pripravené bolo aj vyčíslenie rozdielov medzi 1 a 2. verziou návrhu rozpočtu na 
rok 2025. Stretnutie sa nekonalo pre nízku účasť poslancov.  
V prípade, že by mesto čerpalo 7 mil. eur so splatnosťou 10 rokov, navýšili by sa splátky o 700 tis. 
eur ročne. Spolu so splátkami už prijatých úverov (približne 1 080 tis. eur) a úrokmi by to 
rozpočet mesta nezvládol. 
Pri splatnosti 15 rokov by sa splátky navýšili ročne o 467 tis. eur (spolu splátky 1 547 tis. eur). 
Úverové zaťaženie by sa priblížilo 30 % a dlhová služba by presiahla 6 %.  
Hlasovanie: z prítomných šiestich členov bolo: 
za: 6 
proti: 0 
zdržal sa hlasovania: 0 
Finančná komisia zobrala zámer financovania investícií z úveru na vedomie a jednohlasne 
odporučila poslancom MsZ materiál schváliť. 
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5. Návrhy VZN mesta – predseda fin. komisie zopakoval prítomným, ktoré VZN sa budú 
prejednávať. Bude to: 
VZN č. 2/2024 o miestnych daniach na území mesta Spišská Nová Ves – pôvodne spojené 
s poplatkom za komunálny odpad. 
VZN č. 3/2024 o miestnom poplatku za komunálne odpady a drobné stavebné odpady na 
území mesta Spišská Nová ves – pôvodne spojené s miestnymi daňami. 
Sadzby v týchto VZN sú bez zmeny. 
Dodatok č. 6 k VZN č. 1/2019 o poskytovaní sociálnych služieb v pôsobnosti mesta Spišská 
Nová Ves a o spôsobe určenia a výške úhrady za sociálne služby – v návrhu sa zvyšujú 
poplatky v zariadení pre seniorov. 
Dodatok č. 3 k VZN č. 2/2018, ktorým sa určuje trhový poriadok a podmienky predaja 
výrobkov a poskytovania služieb na trhových miestach na území mesta Spišská Nová Ves – 
v návrhu sa zvyšujú poplatky na trhovisku. 
Okrem toho bude predložený návrh na zmenu taríf cestovného v MVD v Sp. Novej Vsi od 
1.1.2025. 
Ing. Ľubomír Pastiran: informoval prítomných, že ho kontaktovala obec Smižany, ktorá 
nesúhlasí so zvýšením cestovného pre seniorov nad 70 rokov na 0,05 eur (z 0 eur) pri použití 
čipovej karty. Požadujú aby cestovné zostalo na pôvodnej úrovni, teda bez úhrady. Ing. Pastiran sa 
k tejto požiadavke prikláňa a na rokovaní MsZ prednesie pozmeňujúci návrh. 
Hlasovanie: z prítomných šiestich členov bolo: 
za: 6 
proti: 0 
zdržal sa hlasovania: 0 
Finančná komisia zobrala na vedomie VZN, zmenu taríf cestovného v MVD a jednohlasne 
odporučila poslancom MsZ nariadenia a zmeny taríf cestovného schváliť. 
 
6. Rôzne: predseda fin. komisie požiadal vedúcu fin. oddelenia o zabezpečenie zoznamu 
priestorov nie len prenajatých v priemyselnom parku, ale všetkých. Zoznam poslať všetkým 
členom fin. komisie. 
Taktiež požiadal o zaslanie analýzy, ktorú spracovala ved. oddelenia školstva, príp. riaditeľka 
SŠZ, ktorá sa týkala šetrenia výdavkov v školstve (spájanie ŠJ MŠ a ZŠ a pod.) Analýzu poslať 
všetkým členom fin. komisie.  
5.      Záver – na záver predseda poďakoval prítomným za účasť. 

Uznesenie:  
Finančná komisia odporúča poslancom MsZ schváliť: 

1. Návrh 3. zmeny rozpočtu mesta Spišská Nová Ves v roku 2024. 
2. Návrh rozpočtu mesta Spišská Nová Ves na rok 2025 a programový rozpočet výdavkov 

na tento rok. 
3. Zámer prijatia dlhodobého bankového úveru na financovanie kapitálových výdavkov. 
4. Všeobecne záväzné nariadenia tak, ako sú pripravené. 

 
Finančná komisia odporúča poslancom MsZ zobrať na vedomie: 
           Návrh rozpočtu na roky 2026 a 2027 a programový rozpočet výdavkov mesta na tieto 
 roky. 
 
Zapísala: Ing. Iveta Topoliová, gestor 
 

        Mgr. Rastislav Javorský 
                 predseda finančnej komisie 


